
ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA PER LES POLÍTIQUES DE GESTIÓ 
DE LA SEGURETAT I CIVISME 

Núm. de la sessió: 2/2023 
Data: 1 de febrer de 2023 
Hora: 10h a 10:38h 

Aquesta sessió es fa mitjançant sistemes electrònics (TEAMS) de conformitat 
amb l’habilitació que efectua l’article 46.3 de la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local, en la redacció donada per la D.F. segona del Reial 
Decret Llei 11/2020, de 31 de març. També en concordança a les previsions de 
la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, del 17 de març, de 
mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus 
sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica. 
Tal com preveuen aquestes normes i l’acord del Ple de la Corporació de data 31 
de març del 2020, es garanteix la identitat dels membres, el contingut dels acords 
adoptats, així com la interactivitat i intercomunicació entre ells en temps real i la 
disponibilitat dels mitjans durant la sessió. 

Assistents: 

- Il·lm. Sr. Miquel Pueyo París – President de la Comissió i Alcalde de la ciutat
- Sra. Sandra Castro Bayona – Vocal ERC  (en substitució de la Sra. Mariama Sall Sall)

- Sr. Joan Ramon Castro Huguet – Vocal JxCAT
- Sr. David Melé Garcés, vocal  de JxCAT
- Sra. Cristina Morón Molina – Vocal PSC
- Sr. Fèlix Larrosa Piqué  - Vocal PSC
- Sra. Elena Ferre Toldrà – Vocal Comú
- Sr. Xavier Palau Altarriba – Vocal PP
- Sra. Maria Burrel Badia – Vocal Cs
- Sr. José María Córdoba Alós – Regidor no adscrit
- Sra. Ángeles E. Ribes Duarte – Regidora no adscrita
- Sr. Sergio González Arroyo – Regidor no adscrit
- Sr. Josep Ramon Ibarz Almenara - Intendent Cap de la Guàrdia Urbana
- Sr. Antoni Baró Nogueró, President de la FAVLL
- Sra. Montse Moreno Gené – Secretària de la Comissió

Excusa la seva assistència: la Sra. Mariama Salla Sall, Vocal d’ERC. 



1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior.

2. Informacions de la Regidoria:

a. Informació sobre les principals actuacions de la Guàrdia Urbana
des de comissió anterior.

b. Informació sobre el desenvolupament del Pla de Millora de l’Espai
Públic.

c. Altres informacions

3. Precs i preguntes.

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior. 

Als membres de la Comissió se’ls ha tramés l’esborrany de l’Acta de la sessió 
anterior, que es dona per llegida i s’aprova per unanimitat. 

2.-  Informacions de la Regidoria: 

a) Informació sobre les principals actuacions de la Guàrdia Urbana des de
l’anterior comissió.

L’Intendent Cap de la Guàrdia Urbana informa sobre les actuacions més 
destacades que ha dut a terme el citat cos policial durant el mes de gener del 
2023, en comparativa amb el mes de gener del 2022. Les dades estadístiques 
es poden consultar al document pujat al Shared de la Comissió. Atès que la 
reunió s’ha fet el primer dia del mes de febrer, l’Intendent explica que no ha estat 
possible afegir les dades dels dos darrers dies del mes de gener, però tot i així, 
les dades permeten fer la comparativa.  

b) Informació sobre el desenvolupament del Pla de Millora de l’Espai Públic.

El President fa saber que els membres tenen a la seva disposició al Shared de 
la comissió informativa el Retiment de comptes del Pla de millora de l’espai públic 
corresponent a la ciutat de Lleida del 2022 i el Retiment de comptes de 
cadascuna de les 15 zones, on estan explicades totes les mesures i accions 
realitzades en el període corresponent, per a la seva consulta i revisió. 

Ordre del Dia 



 

Respecte als diferents operatius de vigilància d’infraccions administratives en 
matèria de neteja realitzades durant els mesos de desembre i gener, el President 
informa que del 30 de novembre al 29 de desembre del 2022, es va realitzar una 
vigilància a les illes de contenidors més problemàtiques pel que fa a 
l’abandonament de bosses i residus, a càrrec d’agents no uniformats de la 
Guàrdia Urbana, en torns de 5 hores de vigilància i durant 19 dies. Com a resultat 
d’aquesta vigilància, es van controlar 213 persones, i cursat 18 denúncies per 
infracció a l’Ordenança municipal de neteja viària i gestió dels residus.  
 
Quant a la vigilància a les partides més problemàtiques de l’Horta pel que fa als 
abocaments, encarregada a una empresa privada, el President explica que s’han 
realitzat 70 hores de vigilància entre el novembre de 2022 i el 14 de gener de 
2023 en diversos punts de l’Horta (Magraners, Marimunt, Pla de Monsó, Camí 
de Vallcalent, Quatre Pilans, Vinatesa, Tres Pontents, La Cerdera, Torres de 
Sanui, Camí de Cunillàs i Camí de l’Albi), amb el resultat de 7 presumptes 
infraccions comunicades a la Guàrdia Urbana, per tal que es tramiti l’expedient 
corresponent i, si s’escau, la sanció. 
 
Altrament, el President  informa que dins del Pla de millora de l’espai públic per 
al 2023, s’han posat en marxa dues mesures importants: la creació d’una brigada 
municipal temporal de reforç del servei de recollida de residus i una campanya 
informativa de foment de conductes cíviques relatives a la neteja de l’espai 
públic. 
 
 
d) Altres informacions. 

En aquest punt, el President comunica als membres de la comissió  que el proper 
24 de març es farà la Junta Local de Seguretat com ja està anunciat i acordat 
amb el Departament d’Interior i que en aquesta reunió presentarà una proposta 
de Pla Local de Seguretat de Lleida, tal com tots els grups en un moment o altra 
han plantejat.  

Pel que fa a l’expedient per aprovar el Reglament regulador de l’ús d’aeronaus 
no tripulades (drons) per part de la Guàrdia Urbana, el President comenta als 
membres que actualment està en el tràmit d’informació i audiència pública fins el 
dia 3 de març i que si no hi ha suggeriments o al·legacions s’aprovarà aquell 
mateix dia. En cas d’haver-ne es continuarà amb el procediment corresponent 
amb la previsió d’aprovar-lo al Ple de març. 

En relació a l’expedient de modificació de l’Ordenança municipal de convivència 
i civisme per tal d’incorporar la regulació de mesures complementàries a les 
sancions econòmiques per infraccions administratives, el President informa que 
el passat 14 de desembre es va fer una reunió de la comissió d’estudi, en la qual 
es va aprovar una proposta de modificació de l’ordenança que consisteix en un 
sistema de retorn de sancions pagades per la realització de determinats serveis 
a la comunitat. En aquests moments s’està pendent de l’informe jurídic demanat 
al Vicesecretari de l’Ajuntament al respecte d’aquesta proposta,. A data 
d’aquesta comissió, tot i que no s’ha rebut l’informe sol·licitat, el Vicesecretari 
General, oralment, ja ha informat desfavorablement sobre aquesta proposta, per 
la qual cosa, el president de la comissió d’estudi Juanjo Falcó té previst convocar 
de nou la comissió abans que s’acabi el mes de febrer, a fi de decidir sobre la 



 

continuació o l’arxivament de l’expedient, segons siguin les conclusions de 
l’informe jurídic del Vicesecretari. 

 
3.- Precs i preguntes: 
 
En aquest punt es responen les preguntes que es formulen per part dels 
membres de la comissió. 
 
El president es compromet a donar resposta per escrit a les preguntes que no 
s’han contestat oralment. 
 
Els membres de la Comissió Informativa poden consultar les intervencions 
realitzades al llarg de la reunió en l’enregistrament pujat a la sessió corresponent 
de la plataforma d’Audio Vídeo Actes, a través del  següent enllaç: 
 
https://actes.paeria.cat/admin 
 
Aquest enregistrament, que no és públic, compleix amb els requisits d’autenticitat 
i integritat de l’article 18.1 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del 
Sector Públic. 
 
El President aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 
La Secretària,                                                                  Vist i Plau 
                                                                                        El President,  

https://actes.paeria.cat/admin

